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Zastupitelstvo obce souhlasí: 

• s došlou žádostí o poskytnutí dotace z rozpočtu obce TJ Sokol Římov ve výši 

120 000,- Kč  

• s došlou žádostí o poskytnutí dotace z rozpočtu obce SDH Římov ve výši 

120 000,- Kč  

Zastupitelstvo hlasovalo o poskytnutí dotace                           9 – 1 – 0 

• s obsahem a s uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení práva 

odpovídajícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s. F. A. Gerstnera 

2151/6, České Budějovice, k pozemku parc.č. 1933/2, 1933/3 a 3202/2 v k. ú. 

Branišovice u Římova   zapsaném na LV č. 1 pro obec Římov, pod názvem 

„Branišovice, K 187/1 - úprava NN“, kde je oprávněný vlastníkem 

provozovatelem zařízení distribuční soustavy. 

• s obsahem a s uzavřením smlouvy o zřízení práva odpovídajícího věcnému 

břemenu pro E.ON Distribuce, a.s. F. A. Gerstnera 2151/6, České Budějovice, 

k pozemku parc.č. 1974/7, 1999/9, 1985/1, 2000/5, 2166/3 a 1981/11 v k. ú. Dolní 

Stropnice zapsaném na LV č. 1 pro obec Římov, pod názvem „Dolní Stropnice-

úprava DS-NN připojení“, kde je oprávněný vlastníkem provozovatelem 

zařízení distribuční soustavy. 

• s obsahem a s uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení práva 

odpovídajícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s. F. A. Gerstnera 

2151/6, České Budějovice, k pozemku parc.č. 1348/1, 1348/2, 1348/3 a 1349/5 v k. 

ú. Římov zapsaném na LV č. 1 pro obec Římov, pod názvem „Římov-Horní 
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Vesce č.p.1 – obnova DS“, kde je oprávněný vlastníkem provozovatelem 

zařízení distribuční soustavy. 

• s obsahem a s uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení práva 

odpovídajícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s. F. A. Gerstnera 

2151/6, České Budějovice, k pozemku parc.č. 1739/3, 3207/3 a 3291/1 v k. ú. 

Branišovice u Římova   zapsaném na LV č. 1 pro obec Římov, pod názvem 

„Branišovice, K 1732 - připojení“, kde je oprávněný vlastníkem provozovatelem 

zařízení distribuční soustavy. 

 Zastupitelstvo hlasovalo o podepsání výše uvedených smluv     10 – 0 – 0 
 

Zastupitelstvo obce nesouhlasí: 

• se zveřejněním záměru pana F.  Š.  z Č.B., týkající se odkupu části z pozemku 

parc. č.1552/1 v k.ú. Dolní Stropnice. Jedná se o pozemek (viz zaslaný plánek) 

nacházející se u jeho nemovitosti - rekreační chaty 

• se zveřejněním záměru pana L. K. z Trhových Svin., týkající se odkupu části z 

pozemku parc. č.1545/1 v k.ú. Dolní Stropnice. Jedná se o pozemek (viz zaslaný 

plánek) nacházející se u jeho nemovitosti a bude sloužit jako přístup do jeho 

nemovitosti - rekreační chatě 

• se zveřejněním záměru pana J. K. z Č.B., týkající se odkupu části z pozemku 

parc. č.589/1 a 597/2 v k.ú. Dolní Stropnice. Jedná se o pozemek (viz zaslaný 

plánek) nacházející se u jeho nemovitosti a bude sloužit jako přístup do jeho 

nemovitosti - rekreační chatě 

 Zastupitelstvo hlasovalo a nesouhlasí se zveřejněním záměrů       0 – 10 – 0 

• s návrhem na rozdělení zisku ZŠ a  MŠ Římov za rok 2020 v celkové  výši  

41 186,35 Kč a to: 39 186,35 Kč do rezervního fondu, 2 000 ,- Kč do fondu odměn 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

• rozpočtové opatření č.1/2021- dotace kraje na provoz 

• došlou žádost paní Kateřiny Bauerové týkající se směny pozemků v k.ú Římov 

v rámci probíhajících pozemkových úprav 

• došlou nabídku na obsazení obecních pozemků při římovské jarní pouti za 

účelem umístění pouťových atrakcí 
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• došlou žádost paní ředitelky ZŠ a MŠ Jitky Pražákové týkající se finančního 

příspěvku na pracovní místo chůvy v MŠ. ZO nesouhlasí s příspěvkem. 

• a souhlasí s žádostí spolku Lungta, týkající se připojení k mezinárodní 

kampani „Vlajka pro Tibet“ 

• došlou žádost spol. Autis Centrum týkající se finančního příspěvku na udržení 

chodu odlehčovací služby, zajištění asistence pro klienty s autismem. ZO 

souhlasí s příspěvkem 5.000 Kč 

• plánovaný program římovské galerie na letní období 2021. 

Zastupitelstvo obce souhlasí: 

• s navrženým programem a usnesením předcházejícího zasedání 

• s předloženým návrhem a zveřejněním závěrečného účtu a hospodaření obce 

Římov za rok 2020, veškeré dokumenty budou řádně zveřejněny. 

• ZO bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 

2020, které se uskutečnilo na začátku března (online). Zjištěné závady, které 

neměly závažnost nedostatků, budou odstraněny (napraveny) a vyrozumění o 

nápravě zasláno na krajský úřad. Zpráva o výsledku hospodaření bude 

součástí závěrečného účtu, který bude řádně zveřejněn. 

Zastupitelstvo hlasovalo o zveřejnění návrhu závěrečného účtu            9 – 0 – 0 

• se zveřejněním záměru pana J. K. z Č.B., týkající se odkupu části z pozemku 

parc. č.589/1 a st.312 (pozemek pod chatou) v k.ú. Dolní Stropnice. Jedná se o 

pozemek (viz zaslaný plánek) nacházející se pod jeho nemovitosti a v blízkosti 

nemovitosti rekreační chaty.  

Zastupitelstvo hlasovalo a souhlasí se zveřejněním pod chatou             9 – 0 – 0  

• s žádostí týkající se pronájmu části plochy parc. č. (KN) 1/1 (ostatní plocha 

zeleň) v k.ú. Římov k účelům letního posezení před restaurací pana M. Š., 

Římov 25. 

Zastupitelstvo hlasovalo o schválení záměru                                   9 – 0 – 0 

Záměr pronájmu bude řádně zveřejněn. 

 USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZATUPITELSTVA OBCE ŘÍMOV 
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• s žádostí týkající se pronájmu provozní chatky za účelem provozování 

občerstvení a  správy veřejného tábořiště na Hamru. 

Byla doručena žádost paní E. Š., Římov 25, na období od 1. 6. 2021 do konce 

října 2021. Současně bude vykonávána i funkce správce tábořiště. 

Zastupitelstvo hlasovalo o schválení záměru                                   9  – 0 – 0 

Záměr pronájmu řádně zveřejněn. 

• se zveřejněním záměru paní Mgr. J K. týkající se pronájmu pozemku 63/6 v k.ú 

Římov za účelem uskladnění palivového dřeva 

Zastupitelstvo hlasovalo o schválení záměru                                   9 – 0 – 0 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

• došlou žádost o podporu provozu Linky bezpečí 

• rozpočtové opatření č. 2, a č.3, se kterými starosta ZO obeznámil. 

• A navrhuje aktualizaci nájemních smluv v domově pro seniory 

• 17.4 akce ukliďme Římov, informace a aktualizace na letácích 

• 24.4 svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu – změna sběrného místa! 

 

Online sčítání – 27.3. až 11.5.2021 

- preferovaný způsob  

- bezpečná varianta 

- na webu www.scitani.cz nebo v mobilní 

aplikaci 

Listinné sčítání – 17.4. až 11.5.2021 

- pouze pro ty, co se nesečtou online 

- formulář a odpovědní obálku doručí sčítací komisař nebo si je lze 

vyzvednout na kontaktním místě sčítání 

- odevzdání zdarma poštou v odpovědní obálce nebo na kterékoliv pobočce 

České pošty 

Výsledky – na přelomu let 2021 a 2022 

 

 SČÍTÁNÍ LIDU, DOMŮ A BYTŮ 2021  

 

http://www.scitani.cz/
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Trvání výstavy Vystavovatel Téma expozice 

7.5 – 27.5.2021 Jaroslava Bjalkovová Keramika, obrazy 

28.5. – 17.6.2021 Marie Urbanová Akvarely jihočeské krajiny 

18.6. – 8.7.2021 Libuše Kratochvílová Obrazy, akryl 

9.7. – 19.8.2021 František Ringo Čech 
Obrazy, knížky…vše 

možné i nemožné 

20.8. – 9.9.2021 Jan Šmíd (Jack Reyes) 

Římov 
Obrazy, grafika 

10.9. – 30.9.2021 

do  voleb 
TJ  Sokol  Římov 100 let založení TJ Sokol 

 

POSLEDNÍ VÝSTAVA BUDE PRODLOUŽENA DO ŘÍJNOVÝCH VOLEB. 

Data vernisáží výstav jsou pátky tučně označeny (ukončení ve čtvrtek, nejpozději 

pátek dopoledne dle dohody) 

Začátek vernisáží obvykle od 18.00 hodin v galerii 

bližší informace budou uvedeny na jednotlivých pozvánkách..... 
 

Koncerty budou upřesněny v průběhu roku 2021 (místo a čas) 
 

 

 

 

 PROGRAM VÝSTAV – KONCERTŮ 2021 

GALERIE ŘÍMOV – KONCERTY V AMBITECH 
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Svoz hnědých biopopelnic po zimní pauze opět začal, svozovým dnem je každá 

lichá středa. I nadále je pro občany možnost uložit trávu a větve do přistavených 

zelených kontejnerů umístěných u dětského hřiště. 
 



 

 

7 

Filozofie naší školy je nastavena tak, aby vytvářela kladný vztah ke škole jako 

instituci: sem patřím, jsem součástí této školy, tady získám informace, tady se cítím 

bezpečně a svobodně, tady si mě váží, tady získám pomoc i prostor pro 

seberealizaci..., aby podporovala sounáležitost učitelů, dětí, žáků a rodičů se školou. 

Rodiče a žáky bereme jako partnery na principu rovnostranného trojúhelníku. 

Úkolem všech zaměstnanců je vytvářet a udržovat tvůrčí a přátelskou atmosféru, 

aby nedosahovali výsledků vzdělávání přes strach dětí, žáků, jelikož takový způsob 

je sice donutí naučit se dané učivo, ale ve svém důsledku vede děti, žáky 

k poddanství (způsob jednání, kdy se bude celý život místo samostatného myšlení a 

rozhodování ujišťovat u jiných, zda dělá to či ono dobře), umění odříkávat poučky, 

ale nedovedou nic vymyslet, čekají na pokyny „shora“. Takový direktivní přístup 

omezuje osobnostní rozvoj dětí, žáků, o který nám ve škole jde. 

Vzhledem k tomu, jak se rychle vyvíjí a mění věda, společnost, život kolem, chápeme 

učivo jako fakta, která už nepředstavují absolutní pravdy a budou nejspíše upravena 

v době, kdy se děti zapojí do pracovního procesu. Myslím, že žádná škola nemůže 

tato specifika přesně postihnout, proto se kromě učení se faktům a získávání 

digitálních kompetencí zaměřujeme na rozvoj celé osobnosti dítěte, žáka tak, aby 

každý dosáhl svého maxima, chápal o čem, proč a v jakých souvislostech se učí, aby 

rozkvetlo jeho sebevědomí, jeho talenty, kreativita, aby si ověřil, že je důležité učit 

se pro sebe, že jestli chce něco získat, pak musí něco obětovat, především čas a osobní 

pohodlí. Každý z nás má potřebu zapojit se do sociálních vazeb a vztahů. 

V této době jsme si ověřili, že právě ve škole je tolik příležitostí k seznamování, 

k poznávání, k sebeprosazování či k radostným zážitkům z objevování. Vzhledem 

k tomu, že každé dítě je jiné, má své talenty v jiných oblastech, vytvořili jsme v naší 

škole prostředí, kde se vzájemně podporujeme, učíme se rozumět jeden druhému, 

spolupracovat v týmu, vytváříme bezpečné prostředí k tomu, aby dělat chyby 

neznamenalo výsměch, ale bylo považováno za normální projev učícího se jedince, 

který vede k cílenému učení a ke zlepšení. Používáme k tomu formativní hodnocení, 

hodnocení pokroku žáka vzhledem k němu samotnému a daří se nám stimulovat 

žákovu potřebu učení a vědomí, že se může pořád zlepšovat. Opíráme se o 

vývojovou psychologii, zvláště o poznatky psychologů Z. Heluse, J. Nováčkové, 

 PROČ DO ŘÍMOVSKÉ ŠKOLY?  
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T. Gordona aj., učíme nejenom své žáky, ale i my sami si doplňujeme stále nové 

informace, abychom umožnili každému žákovi, aby se učil naplno a s radostí. 

Věříme, že se každý žák může učit a že i my můžeme učit každého žáka, každý žák 

může být úspěšný. Snažíme se dát výuce smysl, i náš školní vzdělávací program se 

jmenuje „Vím proč. Respektuji“, vyhodnocovat výsledky práce žáků i naší, 

poskytovat užitečnou zpětnou vazbu a tím podpořit žákovo smysluplné učení, 

rozvoj komunikačních dovedností, matematické, čtenářské gramotnosti, kritického 

myšlení, tvůrčích schopností. 

Víme, že čím je dítě menší, tím se učí více nápodobou. Nejen pedagogové na sobě 

pracují, ale vzdělávají se i naše kuchařky. Strava ve školní jídelně musí splnit přísná 

kritéria na plnění doporučených denních dávek i hygienických předpisů. Význam 

školního stravování je také vzdělávací – děti, žáci se seznamují s novými pokrmy, 

chutěmi, zažívají zásady zdravé výživy, o kterých se učí, v praxi. Naše kuchařky 

s láskou nejenom pokrmy plánují, studují a vaří, ale i vydávají a nabízejí svým 

strávníkům, našim dětem, žákům. 

V poslední době rostou nároky na pořizování nových pomůcek, digitálních zařízení 

ke vzdělávání. Kromě státní podpory je tu i obec, díky které je naše škola vybavena 

vším, co je potřebné pro nově zaváděné vzdělávací programy. Až epidemiologická 

situace dovolí, obnoví se i všechny naše mimoškolní aktivity, které pořádáme v těsné 

spolupráci s rodiči, právě spolupráce s rodiči vždy byla a zase bude jedním 

z důležitých a pro nás charakteristických pilířů naší práce. Jak vidíme, pulzuje nám 

zde živý organismus, ve kterém se vyvíjí, učí, rozvíjí, žijí a vzájemně se ovlivňují 

všichni jeho aktéři: děti, žáci, rodiče, pedagogové, kuchařky a ostatní zaměstnanci 

školy, obec. Z této skutečnosti je jasné, že záleží na osobní zodpovědnosti každého: 

Co do tohoto živoucího organismu vloží, to tam také bude působit.                                                                                                                                                                                                                                            
Jitka Pražáková – ředitelka školy 

                                                                                          

ZÁPIS K POVINNÉ ŠKOLNÍ DOCHÁZCE DO 1. ročníku ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

 

Zápis do 1. ročníku ZŠ (se konají od 1. do 30. dubna. Povinná školní docházka pro 

dítě začíná počátkem školního roku, který následuje po dni, kdy dítě dosáhne 

šestého roku věku, pokud mu není povolen odklad) se v naší škole uskuteční dne 

8. 4. 2021, podle školského zákona. 

 

Dne: 8. dubna 2021 od 14.30 - 16.30 hodin, když online, 8.4. 2021 od 7.00 – 16.30 h.                
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Co vzít s sebou, když online, děti navštěvující naši MŠ nepotřebují, ostatní 

připojí k žádosti: 

 rodný list dítěte 

       kartičku zdravotního pojištění dítěte 

 občanský průkaz 

 doklad o bydlišti dítěte 

Průběh: 

Zatím se ještě přesně neví, zřejmě bude online, tedy: rodič si vyzvedne žádost 

o přijetí v MŠ, vyplní ji a přinese dne 8.4. zpět do MŠ. Žádost budou moci 

rodiče stáhnout i z webu školy. Ředitelka školy rozhodne do 30 dnů o přijetí, 

vyrozumí telefonicky rodiče o výsledku. 

Počet volných míst: Pro školní rok 2021 – 2022 budeme moci přijmout 18 dětí. 

Kritéria pro přijetí: Přednostně se přijímají děti ze školského obvodu obce Římov.   

 

PŘIJÍMÁNÍ K PŘEDŠKOLNÍMU VZDĚLÁVÁNÍ 

proběhne v souladu s právními předpisy v termínu dle školského zákona v období 

od 2. května do 16. května. V naší škole se uskuteční 6. 5. 2021. 

 

Dne: 6. května 2021 od 14.30 - 16.30 hodin, když online, 6.5. 2021 od 7.00 – 16.30 h.                

Co vzít s sebou: 

 rodný list dítěte 

 kartičku zdravotního pojištění dítěte 

 občanský průkaz 

 doklad o bydlišti dítěte 

 vyplněnou žádost o přijetí 

 potvrzené lékařské osvědčení 

Průběh: 

Zatím se ještě přesně neví, zřejmě bude online, tedy: rodič si od 5.4. do 

20.4.2021 vyzvedne žádost o přijetí i lékařské osvědčení v MŠ, vyplní, nechá u 

lékaře potvrdit a přinese dne 6.5. zpět do MŠ. Žádost i osvědčení budou moci 

rodiče stáhnout i z webu školy. Ředitelka školy rozhodne do 30 dnů o přijetí, 

vyrozumí telefonicky rodiče o výsledku. 

Počet volných míst:  

Pro školní rok 2021 – 2022 budeme moci přijmout 12 dětí. 

Kritéria pro přijetí: 

Přednostně se přijímají děti, které bydlí ve školském obvodu obce Římov.   
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Podle vědců lze z rybích šupin vyčíst změny životního prostředí 
Podle vědců z Biologického centra Akademie věd ČR lze z šupin ryb zjistit nejen 

jejich stáří, ale mohou také prozradit mnohé o změnách v životním prostředí. K 

výzkumu hydrobiologové využili svou unikátní sbírku a pomocí analýzy 1200 

vzorků popsali více než čtyřicetiletý vývoj vodárenské nádrže Římov na 

Českobudějovicku. 

Podobně jako u stromů lze zjistit jejich věk z letokruhů, o stáří a růstu ryb totéž 

vypovídají jejich šupiny. Mnoho výzkumných institucí proto spravuje rozsáhlé 

sbírky rybích šupin. Z nich navíc dokážou vědci díky moderním vědeckým 

metodám získat nové informace, například o podmínkách životního prostředí, 

čistotě vody, výživě, zdravotním stavu nebo genetické rozmanitosti minulých 

populací. 

Vědci z Hydrobiologického ústavu Biologického centra Akademie věd ČR podrobili 

sbírku archivovaných rybích šupin z římovské přehrady analýze stabilních izotopů 

uhlíku a dusíku. „Analyzovali jsme 1200 vzorků šupin, které pokrývaly celou historii 

vývoje této vodárenské nádrže od jejího napuštění v roce 1979 až do současnosti,“ 

říká hydrobiolog Mojmír Vašek s tím, že výsledky následně porovnávali s údaji z 

dlouhodobého monitoringu kvality vody v nádrži Římov. 

Jedinečnost studie však nespočívala pouze v uceleném souboru šupin z jednoho 

místa za posledních čtyřicet let, ale také v tom, že poprvé v celosvětovém měřítku 

zachytila vznik vodní nádrže a její postupný vývoj. Množství minerálních živin a 

planktonních řas v nádrži Římov se v průběhu uplynulých čtyř desetiletí poměrně 

výrazně měnily a vědce zajímalo, zda se tyto dlouhodobé proměny vlastností 

vodního ekosystému projeví v izotopovém složení archivovaných rybích šupin. 

Výsledky výzkumu 

Výsledky ukázaly, že izotopové složení šupin bylo skutečně ovlivněno podmínkami 

prostředí, ve kterém ryby žily. „Když se napustila přehradní nádrž, došlo v nově 

vytvořeném vodním ekosystému k výrazným změnám různých biochemických parametrů. 

Tyto změny postupně odezněly během pěti až deseti let,“ popisuje počátky nádrže, které 

se propsaly do rybích šupin, Vašek. 

Na sklonku éry komunismu na konci osmdesátých let, kdy se v zemědělství 

používalo hodně hnojiv a neexistovaly čističky odpadních vod, byla nádrž zatížená 

vysokým přísunem živin, ve vodě bylo příliš mnoho řas a sinic, a to vše se odrazilo 
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i v izotopovém složení šupin. Od začátku devadesátých let pak díky umírněnějšímu 

používání hnojiv a budování čističek začala živinová zátěž v nádrži klesat a tento 

trend byl patrný ještě na začátku nového tisíciletí. „To je jednoznačně pozitivní trend, 

ale během posledních deseti letech se bohužel zastavil,“ dodává hydrobiolog.    

Výsledky výzkumu přináší důležité potvrzení o schopnosti rybích šupin vypovídat 

o stavu ekosystému. Tam, kde chybí přímá měření, může izotopový záznam uložený 

v rybích šupinách pomoci rekonstruovat minulé podmínky životního prostředí. 

Zdroj: https://budejcka.drbna.cz/zpravy/spolecnost/30555-podle-vedcu-lze-z-rybich-supin-vycist-zmeny-

zivotniho-prostredi.html 

Pašijová cesta i areál kostela Svatého Ducha čeká velká obnova. Nejdříve začaly letos 

v březnu práce na obnově křížové cesty. Skončit by měly v roce 2022. "Pašijová cesta 

začíná kaplí Loučení Pána Ježíše s Pannou Marií. Tento obraz je také opakován na 

stěně Loretánské kaple (v areálu kostela Svatého Ducha), čímž je Loretánská kaple 

plynule navázaná na křížovou cestu," říká k významné památce farní vikář Štěpán 

Šrubař a doplňuje, že v dnešní podobě má pašijová cesta dvacet pět zastavení. 

Unikátnost římovské křížové cesty spočívá podle Jakuba Václava Zentnera 

například v tom, že kaple na jejích zastaveních jsou postaveny v takové vzdálenosti, 

aby poměrně odpovídaly vzdálenostem těchto událostí v Jeruzalémě. "Tak, aby 

vzdálenost mezi jednotlivými místy měřila tolik mužských kroků, kolik 

v Jeruzalémě měří stadií. Tím se umožňuje poutníkovi účastnit se Kristova umučení 

tak, jako by putoval do Svaté země, a tak se setkal s trpícím Spasitelem. Dalším 

unikátem je snaha o realistické vyjádření skutečnosti: pokud má zastavení 

znázorňovat bránu, byla vystavěna brána, pokud se jedná o palác, byla vystavěna 

velká kaple, do které se dá i vstoupit," říká Jakub Václav Zentner. 

Ve druhé polovině 20. století pašijová cesta značně zchátrala a ani neustálé drobnější 

opravy nedokázaly tento stav napravit. V 90. letech minulého století navíc utrpěla 

křížová cesta nenahraditelné škody také vinou četných krádeží: například před 

Vánoci 1994 byla z velké kaple „Poslední večeře Páně“ odcizena většina soch Ježíše 

Krista a 12 apoštolů v životní velikosti.  
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Stavební práce začaly letos v březnu. "Do srpna 2022 tak bude opraveno 24 kaplí – 

tedy všechny, kromě Kalvárie. Kapličky budou opravovány postupně a v době 

stavebních prací nebudou jednotlivé objekty přístupné veřejnosti," upozorňuje 

Štěpán Šrubař. 

"Budou se opravovat krovy, měnit střešní krytina, opravovat nebo restaurovat vnější 

a vnitřní omítky, okna, dveře a podlahy. U některých objektů bude provedena 

injektáž proti zemní vlhkosti nebo drenáž kolem obvodových zdí. Mnoho práce čeká 

také restaurátory – dojde k odborné obnově nástěnných maleb, kamenných prvků, 

ostění, kamenných soch, ozdobných prvků na střechách, dřevěných plůtků a 

kovových mříží. V rámci oprav budou do kapliček navráceny také kopie původních 

soch, jejichž originály byly kvůli krádežím již před mnoha lety uloženy v ambitu 

kostela Svatého Ducha," popisuje chystané práce Jakub Václav Zentner. 

Celková cena za stavební práce obnovy římovské pašijové cesty bude asi 19 milionů 

korun. Z toho bude asi 18 milionů získáno z dotace programu IROP. Zbytek peněz 

poskytnou ze svých rozpočtů římovská farnost a Biskupství českobudějovické. 

Výběrové řízení, kterého se zúčastnilo sedm zájemců, vyhrálo sdružení firem VIDOX 

s.r.o. a Památky CB s.r.o. Opravu projektoval Ing. Tomáš Fuit a restaurátorské 

záměry připravili Luděk Červenka, Pavel Hanč, MgA. Mgr. Lukáš Hosnedl a Mgr. 

Hanuš Joža. Projekt řídí Ing. František Mrosko, vedoucí stavebního oddělení 

Biskupství českobudějovického. 

"Poutní místo Římov má dnes potenciál stát se centrem duchovní obnovy a 

střediskem. Od roku 2019 je Římov centrem komunity Kněžského bratrstva sv. Petra. 

Kněží Bratrstva sv. Pera usilují již nyní o co nejširší zpřístupnění poutního areálu, 

které má být v budoucnu otevřeno jak věřícím, kteří přicházejí čerpat duchovní 

posilu ze svátostí, tak také všem hledajícím, které může oslovit krása křesťanského 

umění ladně skloubená s přírodou," říká Jakub Václav Zentner.  

Zdroj: https://ceskobudejovicky.denik.cz/zpravy_region/v-rimove-zacala-oprava-slavne-krizove-cesty-

podivejte-se-jak-vypada-dnes-2021040.html 
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